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ROMÂNIA 

JUDEȚUL SĂLAJ 

COMUNA CRASNA  

CONSILIUL LOCAL 

Nr.4950/22.05.2023. 

PROCES – VERBAL 

 

Încheiat azi, 22.05.2023 în ședința extraordinară de înadată a consiliul local Crasna, ce a fost 

convocat de domnul primar prin Dispoziția nr.259/18.05.2023. În conformitate cu prevederile art.135 

alin.(5)  din O.U.G. nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, 

ordinea de zi a ședinței a fost adusă la cunoştinţă publică şi în limba maghiară prin afișare la sediul 

Primăriei și pe site: www.primariacrasna.ro, invitația la ședință, proiectul ordinii de zi și materialele de 

ședință au fost comunicate în termen legal prin e-mail consilierilor locali.  

După efectuarea apelului nominal, secretarul general al comunei d-na Lazar Veturia, constată că 

din totalul de 15 consilieri locali în funcție sunt prezenți toți consilierii. 

 În continuare secretarul general supune spre aprobare procesul verbal al ședinței anterioare, care 

se aprobă în unanimitate de voturi. 

În continuare domnul primar Kovacs Istvan, prezintă spre aprobare proiectul ordinii de zi a 

ședinței, astfel: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Protocolului de colaborare între UAT COMUNA CRASNA și 

Direcția de Sănătate Publică Sălaj privind realizarea în comun a unor activități pentru promovarea și 

dezvoltarea serviciilor medico-sociale comunitare 

Prezintă: Kovacs Istvan – primar 

2.Proiect de hotărâre privind aprobarea Solicitării de prelungire a scrisorii de garanție din partea Fondului 

de Garantare a Creditului Rural – IFN – SA și plata comisionului pentru acordarea scrisorii de garanție 

pentru realizarea proiectului ”MODERNIZAREA INFRASTRUCTURII EDUCAȚIONALE IN 

COMUNA CRASNA, JUDETUL SALAJ”  

Prezintă: Kovacs Istvan – primar 

3. Diverse.  

Alte propuneri nefiind, se supune la vot proiectul ordinii de zi și se aprobă în unanimitate de voturi. 

 În continuare, președintele de ședință, domnul consilier Bartha Francisc, preia conducerea 

lucrărilor ședinței. 

1.Se trece la primul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea Protocolului de 

colaborare între UAT COMUNA CRASNA și Direcția de Sănătate Publică Sălaj privind realizarea în 

comun a unor activități pentru promovarea și dezvoltarea serviciilor medico-sociale comunitare. 

Domnul primar prezintă materialul. Discuții nu sunt. 

Se supune la vot proiectul de hotărâre și se aprobă în unanimitate de voturi. 

Prin votul exprimat al consilierilor se adoptă Hotărârea nr.48 din data de 22.05.2023 privind 

aprobarea Protocolului de colaborare între UAT COMUNA CRASNA și Direcția de Sănătate 

Publică Sălaj privind realizarea în comun a unor activități pentru promovarea și dezvoltarea 

serviciilor medico-sociale comunitare. 

2. Se trece la următorul punct:  Proiect de hotărâre privind aprobarea Solicitării de prelungire a 

scrisorii de garanție din partea Fondului de Garantare a Creditului Rural – IFN – SA și plata comisionului 

pentru acordarea scrisorii de garanție pentru realizarea proiectului ”MODERNIZAREA 

INFRASTRUCTURII EDUCAȚIONALE IN COMUNA CRASNA, JUDETUL SALAJ”. 

Domnul primar prezintă referatul de aprobare.  

 Discuții nefiind se supune la vot proiectul de hotărâre și se aprobă în unanimitate de voturi. 

Prin votul exprimat al consilierilor se adoptă Hotărârea nr.49 din data de 23.05.2023  

privind aprobarea Solicitării de prelungire a scrisorii de garanție din partea Fondului de Garantare 

a Creditului Rural – IFN – SA și plata comisionului pentru acordarea scrisorii de garanție pentru 
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realizarea proiectului ”MODERNIZAREA INFRASTRUCTURII EDUCAȚIONALE IN 

COMUNA CRASNA, JUDETUL SALAJ”. 

3.Diverse: se înscrie la cuvânt: domnul primar Kovacs Istvan, domnul consilier local Sîrca Constantin și 

domnul delegat sătesc Balog Ioan-Gavril. 

Primar: vreau să vă înștiințez că, proiectul depus pentru dotarea școlii s-a aprobat cu 81 de puncte, 

suma finală nu se știe încă. Încă un proiect pentru dotare avem în derulare, care are legătură cu proiectul 

cu grădiniția, vom vedea ofertele. În dotare este inclus și mobilier pentru laboratoare și I.T., la proiectul 

care a ieșit acum este o dotare mai complexă. 

Săptămâna asta sau viitoare, punem la licitație lucrările de iluminat public, în prima fază satul 

Crasna și jumătate din Marin, iar în a doua restul satelor componente. 

La Programul Saligny cu asfaltarea suntem blocați cu mutarea stâlpilor la str. Felsokereszt, avem 

acolo și linie medie, apă, canalizare, gazul. Stâlpul nu se poate muta peste linia de tensiune medie sau 

conducta de gaz. Ar rămâne ca soluție canalizarea rețelei electrice pe ambele părți, care necesită costuri 

mari și timp foarte lung. Ar mai fi varianta să îngustăm drumul, să tăiem parapeții și să acoperim valea. 

Ce ziceți? Cum să procedăm? Să vedem și cum este legislația cu drumul, cât trebuie să fie lățimea. Am 

înștiințat proiectantul, să vedem cum se poate face. 

Sîrca Constantin: să mergem pe varianta mai ieftină. Știți cât costă branșamentele, nici oamenii 

nu vor.  

Viceprimar: să acoperim șanțurile. 

Szasz Ferenc: nu putem face drum cu sens unic? 

Primar: vom vedea  soluția proiectantului. La apa și canalizare s-a finalizat licitația, au fost două 

oferte. S-a încheiat contractul și în prima săptămână din iunie se începe lucrarea. Joi avem ședință la 

Consiliul Județean Sălaj, pentru proiectul de reabilitatare a drumului către Marin. 

Sîrca Constantin: să susțineți să înceapă lucrarea din Crasna încolo. Consiliul Județean a semnat 

contractul cu firmele . 

Primar: Consiliul Județean trebuie să semneze contractul  cu Ministerul. Anul acesta vor da ordinul 

de începere a lucrărilor. Vreau să văd planșele. Este inclus trotuar. 

Sîrca Constantin: Meseșenii de Jos au semnat un contract de canalizare. Am înțeles că canalizarea 

va veni la Crasna. 

Primar: da, la noua stație de epurare. 

Sîrca Constantin: să nu se bage conducta direct în stația din Crasna, este dezastru. Noi nu am fost 

întrebați de nimeni, ne pun în fața faptului împlinit. 

Primar: la noi se face o stație nou-nouță, va trebui să cumpărăm teren pentru extindere de la Bogya 

Elisabeta. Cu cât debitul este mai mare cu atât stația funcționează mai bine. Conducta lor oricum nu se va 

intersecta cu conductele noastre. 

Balog Ioan-Gavril: consătenii ar avea nevoie de bănci stradale, de vreo  două sau trei bucăți. 

Primar: să noteze domnul viceprimar. 

Viceprimar: este notat. 

Primar: să se pună băncile acolo unde se stă pe bancă. Vreau ca oamenii să discute și nu să se uite 

la seriale. 

Balog Ioan Gavril: care este stadiul podului? 

Primar: suntem în faza cu avize. Cu capela cum stați? 

Balog Ioan Gavril: se lucrează. 

Alte discuții nefiind lucrările ședinței se declară închise. 

 

Președinte de ședință,     Secretarul general al comunei, 

      Bartha Francisc                                 Lazar Veturia 

 


